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Protokół Nr XVII/2019 
z sesji Rady Gminy w Klimontowie 
odbytej w dniu 30 grudnia 2019 r.  

 
 
Sesja odbyła się w budynku gminnym Publicznej Szkoły Podstawowej im. Jerzego 
Ossolińskiego w Klimontowie przy ul. Zysmana 9 (dawne Gimnazjum). 

Sesja trwała od godz. 10.00 do godz. 13.00. 

Obradom sesji przewodniczył pan Robert Orłowski, Przewodniczący Rady Gminy. 

W sesji uczestniczyli radni, Edward Przytuła – Zastępca Wójta, pani Anna 
Sobolewska – Skarbnik Gminy, sołtysi, kierownicy jednostek organizacyjnych 
gminy jak listy obecności stanowiące załącznik do niniejszego protokołu. 

Na sesji podjęto uchwały od Nr XVII/111/2019 do Nr XVII/123/2019 w 
głosowaniu jawnym imiennym w trybie art. 14 ustawy o samorządzie gminnym.  

Głosowanie odbyło się w ten sposób, że pan Przewodniczący Rady wyczytywał z 
listy obecności imiona i nazwiska radnych, a kolejno wywołani radni oddawali 
swoje głosy poprzez wypowiedzenie trzech formuł: za, przeciwko, wstrzymuję się.  

Na podstawie oddanych głosów sporządzono imienne wykazy głosowań.  

Protokołowała Irena Lipiec, inspektor. 

Radny nieobecny usprawiedliwiony: Rafał Król 

 

Do punktów 1 i 2 porządku obrad sesji 

Pan radny Orłowski, Przewodniczący Rady otworzył obrady XVII sesji Rady 
Gminy. Serdecznie powitał panie i panów radnych, władze gminy na czele z 
panem Wójtem Markiem Goździewskim, pana Wicewójta, panią Skarbnik, 
radnego powiatowego, sołtysów, dyrektorów szkół, kierowników jednostek 
organizacyjnych gminy Klimontów, osoby obsługujące sesję i mieszkańców, którzy 
przybyli na dzisiejszą sesję. Na podstawie listy obecności stwierdził wystarczające 
quorum do podejmowania uchwał. Obecnych jest 14 radnych.  

Następnie pan Przewodniczący Rady odczytał proponowany porządek obrad 
sesji. Po jego odczytaniu zapytał czy są inne uwagi, propozycje do 
proponowanego porządku obrad.  

Pan Przytuła, Zastępca Wójta wniósł o wprowadzenie do porządku obrad sesji 

dwóch projektów uchwał: uchwały w sprawie nabycia nieruchomości  gruntowej 

w Nowej Wsi z przeznaczaniem pod budowę ujęcia wody do celów 

gospodarczych i uchwały w przyjęcia rocznego programu współpracy z 
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organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na 2020 r. Poinformował, że Wojewoda zakwestionował 

zapis § 4 uchwały podjętej w listopadzie i stwierdził jej nieważność. Należy 

zmienić zapis § 4 z „Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia” na zapis 

„Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia publikacji w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Świętokrzyskiego”.  

Innych wniosków do porządku obrad nie zgłoszono. 

Pan Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie zgłoszone wnioski. 

1.Wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie nabycia 

nieruchomości gruntowej w Nowej Wsi.  

Za: 13. Wniosek przeszedł.  

Pan Przewodniczący Rady zaproponował wprowadzenie tego punktu jako 

punktu 15 porządku obrad przed uchwaleniem planu pracy Rady Gminy na 2020 

r.  

2. Wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie przyjęcia 

programu współpracy Gminy Klimontów z organizacjami pozarządowymi oraz 

innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2020 r.  

Za: 13. Wniosek przeszedł.  

Pan Przewodniczący Rady zaproponował wprowadzenie tego projektu uchwały 

do porządku obrad sesji jako punktu 16 porządku obrad. Pozostałe punkty 

przesuną dwa o dwa punkty w dół. Następnie poddał pod głosowanie porządek 

obrad po zmianach.  

Za: 13. Porządek obrad został przyjęty. 

 

Porządek obrad po zmianach 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej ważności. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 

a. zgłaszanie propozycji do porządku obrad 
b. przyjęcie porządku obrad 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesyjnym.  
5. Zmiany w budżecie gminy na 2019 r.  
6. Zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Klimontów na lata 

2019 – 2033. 



str. 3 

 

7. Uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Klimontów na lata 
2020-2034 

a. Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej 
b. Opinie Komisji Rady. 

8. Uchwalenie budżetu gminy na 2020 r.  
a. Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały 

budżetowej,  
b. Opinie Komisji Rady, w tym opinia Komisji Budżetu, Finansów i 

Majątku Gminy, 
c. Dyskusja 
d. Głosowanie  

9. Określenie stawek dotacji przedmiotowej dla samorządowego zakładu 
budżetowego . 

10. Określenie zasad przyznawania diet sołtysom i zwrotu kosztów podróży 
służbowej. 

11. Wprowadzenie zmian w uchwale Nr VII/43/19 Rady Gminy w 
Klimontowie z dnia 15 lutego 2019 r. w sprawie uchwalenia Statutu 
Gminy Klimontów. 

12. Wprowadzenie zmian w uchwale Nr XXII/147/16 Rady Gminy w 
Klimontowie z dnia 29 kwietnia 2016 r. w sprawie statutu Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Klimontowie.  

13. Wprowadzenie zmian w uchwale Nr XXXI/206/16 Rady Gminy w 
Klimontowie z dnia 14 listopada 2016 r. w sprawie organizacji wspólnej 
obsługi finansowej, organizacyjnej i administracyjnej jednostek 
organizacyjnych Gminy Klimontów zaliczonych do sektora finansów 
publicznych oraz zmiany statutu Zespołu Ekonomiczno – 
Administracyjnego Szkół i Przedszkola w Klimontowie. 

14. Wprowadzenie zmian w uchwale Nr IX/62/2019 Rady Gminy w 
Klimontowie z dnia 10 maja 2019 r. w sprawie utworzenia Żłobka 
Gminnego w Klimontowie i ustalenia statutu. 

15. Nabycie nieruchomości gruntowej w Nowej Wsi. 
16. Przyjęcie rocznego programu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego na 2020 r.  

17. Uchwalenie planu pracy Rady Gminy na 2020 r. 
18. Sprawozdanie z działalności Rady Gminy. 
19. Sprawozdania z prac stałych Komisji Rady w 2019 r.  
20.  Wnioski, zapytania, informacje. 
21. Odpowiedzi na wnioski, zapytania. 
22. Zakończenie sesji. 
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Do punktu 3 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady zapytał czy radni wnoszą uwagi do protokołu 
spisanego z obrad XVI sesji Rady Gminy w Klimontowie odbytej w dniu 28 
listopada 2019 r.  

Uwag nie wniesiono, więc pan Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie 

protokołu.  

Za: 13. Protokół został przyjęty.  

 

Do punktu 4 porządku obrad sesji 

Pan Przytuła, Zastępca Wójta złożył sprawozdanie z działalności w okresie 
między sesyjnym.  

 Trwają prace na drogach realizowanych ze środków Funduszu Dróg 

Samorządowych. Dróg wszystkich jest 26. Cześć dróg została już odebrana, 

wykonana , a część dróg znajduje się w różnych stopniu rozpoczęcia prac 

od prac geodezyjnych np. droga Nowa Wieś – Julianów po utwardzenie 

kamieniem jak droga Ossolin w stronę Sternalic, droga rowerowa. Ogółem 

wartość dróg to kwota 7 532 799,85 zł, kwota dofinansowania z Funduszu 

Dróg Samorządowych 6 491 278,00 zł. Cztery drogi po przetargach 

opiewają na wartość 568 357,93 zł, kwota dofinansowania 393 389,92 zł. 

Te drogi rozdzielone są na całą drogę.  

 Wykonano i odebrano drogę do ośrodka zdrowia w Klimontowie ul. 

Sandomierska o długości 75 mb. Niewielka ale bardzo ważna droga 

wykonana z kostki brukowej.  

 5 grudnia 2019 r. Przedszkole Samorządowe w Klimontowie podpisało 

umowę o dofinansowanie projektu pn. „Klimontowskie Przedszkole”. 

Prace w Przedszkolu zaplanowane są na miesiąc lipiec – sierpień 2020 r. 

Całkowita wartość projektu 463 687,50 zł, kwota dofinansowania 

393 187,50 zł.  

 18 grudnia 2019 r. Województwo Świętokrzyskie – partner wiodący w 

projekcie „Szkolne Pracownie Informatyczne Województwa 

Świętokrzyskiego” udzielił gminie Klimontów, będącej partnerem ww. 

projektu pomocy rzeczowej w postaci pomocy dydaktycznych, jako zestaw 

dwóch robotów edukacyjnych do nauki programowania o wartości 

2 136,00 zł z przeznaczeniem dla Publicznej Szkoły Podstawowej im. 

Jerzego Ossolińskiego w Klimontowie . 
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 Złożono dwa wnioski końcowe rozliczające dwa projekty pn. „Głęboka 

modernizacja energetyczna budynków użyteczności publicznej na terenie 

gminy Klimontów” oraz „Rozwijanie i podnoszenie jakości życia 

społeczności lokalnej poprzez budowę świetlicy wiejskiej w Zakrzowie”.  

 Pozytywną opinię formalna przeszły dwa wnioski o dofinansowanie 

przedsięwzięć w formie pożyczki umarzalnej w 50 % do Narodowego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie na 

budowę sieci wodociągowej w m. Ułanowice, Ossolin i Śniekozy w 

połączeniu z zadaniem PROWoskim, w którym również jesteśmy wysoko 

na liście rankingowej i mieścimy się w limicie środków czyli Wilkowice.  

 Gmina Klimontów jako organ prowadzący Liceum Ogólnokształcące im. 

Św. Urszuli Ledóchowskiej, złożyła wniosek o udzielenie wsparcia 

finansowego na zakup książek do biblioteki szkolnej w ramach programu 

wieloletniego pn. „Narodowy Program Rozwoju Czytelnictwa”. 

 Z prac bieżących. Kroblice – na ukończeniu położenie kostki przed 

świetlicą. Nawodzice – położono kostkę przed figurą i wstawiono słupki 

pod bariery ochronne. W najbliższym czasie zostaną zamontowane 

bariery. Znaki drogowe systematycznie zostały pouzupełniane. Konary – 

jedne przystanek został rozebrany i zabrany, bo bardzo straszył. Drugi 

przystanek na Woli Konarskiej – dach został wymieniony. W Beradzu 

przeprowadzono malowanie w remizie i zakupiono drzwi, które w wolnym 

czasie zostaną zamontowane. W Nowej Wsi w świetlicy zostały 

zamontowane nowe drzwi. Zakupione zostały wiaty przystankowe do 

Goźlic przez drodze krajowej nr 9, w Górkach i w Pęchowcu – czeka na 

zgodę na montaż. Dziękuję.  

Pan Przewodniczący Rady podziękował panu Zastępcy Wójta za sprawozdanie.  

 

Do punktu 6 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  

Opinie Komisji Rady: 

Pan radny Mucha – Komisja Budżetu, Finansów i Majątku Gminy pozytywnie 

zaopiniowała zarówno zmiany w budżecie gminy jak i zmiany w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej . 

Pani radna Cichoń – Komisja Spraw Społecznych pozytywnie opiniuje zmiany w 

budżecie gminy i zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej.  
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Pan radny Borycki – Komisja Rolna pozytywnie opiniuje obydwie uchwały.  

Pan radny Cukrowski – Komisja Rewizyjna nie wnosi uwag do obu projektów 

uchwał.  

Pan Przewodniczący Rady poddał uchwałę pod głosowanie.  

Po przeprowadzonym głosowaniu pan Przewodniczący Rady stwierdził podjęcie 
uchwały Nr XVII/111/2019 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019 r.  

Uchwała i imienny wykaz głosowania radnych są załącznikami do protokołu. 

 

Do punktu 7 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. Zapytał czy radni wnoszą 

uwagi, inne propozycje do projektu uchwały Uwag nie wniesiono. Poddał 

uchwałę pod głosowanie.  

Po przeprowadzonym głosowaniu pan Przewodniczący Rady stwierdził podjęcie 
uchwały Nr XVII/112/2019 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Gminy Klimontów na lata 2019 – 2033.  

Uchwała i imienny wykaz głosowania radnych są załącznikami do protokołu. 

 

Do punktu 8 porządku obrad sesji 

a).Pan radny Lipiec, Wiceprzewodniczący Rady odczytał uchwałę Nr 145/2019 

VI Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia 2 

grudnia 2019 r. w sprawie opinii o Wieloletniej Prognozie finansowej Gminy 

Klimontów na lata 2020 – 2034.  

b).Opinie Komisji Rady: 

Pan radny Mucha – Komisja Budżetowa jednogłośnie jest za przyjęciem 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Klimontów.  

Pani radna Cichoń – Komisja Spraw Społecznych również jest za przyjęciem 

Wieloletniej Prognozy Finansowej.  

Pan radny Borycki – Komisja Rolna popiera przyjęcie WPFu na lata 2020 – 2034. 

Pan radny Rębacz – Komisja Rewizyjna jednogłośnie pozytywnie opiniuje 

przyjęcie WPFu na lata 2020 – 2034. 
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Pan Przewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały i poddał go pod 

głosowanie.  

Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdził, że Rada podjęła uchwałę Nr 

XVII/113/2019 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Klimontów na lata 2020 – 2034.  

Uchwała i imienny wykaz głosowania radnych są załącznikami do protokołu. 

 

Do punktu 8 porządku obrad sesji 

a).Pan radny Gwizdoń, Wiceprzewodniczący Rady odczytał uchwałę Nr 

143/2019 VI Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z 

dnia 2 grudnia 2019 r. w sprawie opinii o projekcie budżetu Gminy Klimontów na 

2020 rok.  

b).Opinie Komisji: 

Pan radny Mucha – Komisja Budżetowa po zapoznaniu się z projektem budżetu, 

wyjaśnieniach pani Skarbnik, zapoznaniu się z opiniami Komisji pozytywnie 

opiniuje przyjęcie budżetu gminy na 2020 r.  

Pani radna Cichoń – Komisja Spraw Społecznych pozytywnie opiniuje projekt 

budżetu gminy na 2020 r.  

Pan radny Borycki – Komisja Rolna pozytywnie opiniuje projekt budżetu z 

wyjątkiem dotacji celowych. Komisja wnosi w dziale 921 rozdział 92120 ochrona 

zabytków i opieka nad zabytkami o zmniejszenie kwoty planowanej dotacji 

celowej ze 100 000 zł na 50 000 zł.  

Pan radny Rębacz – Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje projekt budżetu i też 

wnosi w dziale 921 rozdział 92120 ochrona zabytków i opieka nad zabytkami o 

zmniejszenie kwoty planowanej dotacji celowej ze 100 000 zł na 30 000 zł.  

c).Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. W dyskusji wzięli udział: 

Pan radny Borycki odniósł się do budżetu w zakresie ochrony zabytków i opieki 

nad zabytkami. Powiedział, że na terenie gminy trzy parafie. Wie, że parafia 

Olbierzowice nie będzie korzystała z tego i prawdopodobnie Goźlice też nie. Na 

Komisji Rolnej ustalili zmniejszenie kwoty dotacji zabezpieczonej w budżecie ze 

100 000 zł na 30 000 zł, ale nie wszyscy na to wyrazili zgodę więc podjęli decyzję 

o zmniejszeniu na 50 000 zł. Będzie tak jak wszyscy zagłosują na sesji. Powiedział, 

że środków brakuje na drogi, na wodę brakuje i te 50 000 zł, które zostanie z 



str. 8 

 

ochrony zabytków zaproponował, żeby poszło na utrzymanie dróg. Można te 

pieniądze potrzymać w rezerwie, nie muszą być od razu wydane.  

Pan Przewodniczący Rady zauważył, że w budżecie są zabezpieczone środki na 

ochronę zabytków i opieką nad zabytkami. Nic tu innego nie pisze, ale zabytkami 

są obiekty sakralne.  

Pan radny Rębacz wyjaśnił czym Komisja uzasadniała swoje stanowisko. Jest 

parę powodów. Gmina nie jest w pełni zwodociągowana. 11 sołectw nie posiada 

sieci wodociągowej, nie mówić o kanalizacji, której oprócz Klimontowa nie ma w 

całej gminie i o długu, który mamy i trzeba spłacać. Zaciągamy kredyt na 

spłacanie długu a tu po 100 000 zł sobie rozdajemy to tak trochę nie bardzo. Nie 

wiemy czy były złożone wnioski czy nie były. Mamy świadomość zadłużenia 

gminy na 13 000 000 zł i gdybyśmy wzięli teraz te 3 000 000 zł to jest już prawie 

16 000 000 zł. Jest to duży balast zadłużeniowy na gminę. Na drogi gmina ma 

przyznane prawie 9 000 000 zł, ale my musimy dołożyć do tego kupę pieniędzy. 

Żeby pozyskać pieniądze z zewnątrz, muśmy mieć swoje, a tych swoich jest coraz 

mniej. Należy do tych wydatków budżetowych podchodzić w miarę ostrożnie i 

stąd taka decyzja.  

Pani radna Cichoń powiedziała, że od 1 stycznia będziemy miastem i gminą 

Klimontów. Nie ma tu dużych zakładów pracy, nie ma jak ściągnąć potencjału do 

gminy Klimontów. Natomiast jedynym potencjałem jaki posiada gmina to są 

zabytki, gdzie turyści przyjeżdżają i oglądają te zabytki. Nie ma nigdzie zapisu, że 

tu chodzi o zabytki typu kościoły, parafie. Czy te 100 000 zł jest bardzo dużo ?. 

Nie wie. Przypominała, że w zeszłym budżecie pozycję o zabytkach wyzerowano, 

ze względu na to, że były inne potrzeby nie było przeznaczonych środków na 

zabytki. Powiedziała, że jeśli nie będą wspólnie chronić naszego dobra 

narodowego to nasze dzieci i wnuki nie będą miały co w przyszłości oglądać. To 

jest nasze narodowe dobro. Wie, że i parafia Goźlice, i parafia Olbierzowice – to 

są wszystko perełki. Cała gmina Klimontów jest jedną, wielką zabytkową perełką 

i należy je chronić. O to zaapelowała do radnych. 

Pan radny Bargiel zgodził się ze swoją przedmówczynią. Nie wie czy 100 000 zł 

na zabytki to jest dużo. Porównując jednak 100 000 zł do kilku milionów to jest 

kropla w morzu i jeśli co roku dokłada się do zabytków 100 000 zł to nie jest dużo. 

Te środki są zabezpieczone na zabytki na całej gminie. Nie ma tu zakładów pracy. 

Staramy się o turystów, ale turysta przyjedzie jak będzie miał co oglądać. 

Powiedział, że co roku powinni zwiększać tę kwotę w budżecie na ochronę 

zabytków, żeby ściągnąć turystów. 
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Pan radny Kwapiński powiedział, że w jego ocenie wnioski o zmniejszenie 

środków na zabytki są chybione. Rozumie intencje członków Komisji Rewizyjnej i 

członków Komisji Rolnej dlatego, że 100 000 zł wydaje się być kwotą bardzo 

znaczącą. Powiedział, że przeglądali bardzo uważnie jeszcze przed dyskusjami na 

komisjach składniki, które wnoszą do budżetu na rok 2020 szereg dochodów ale 

też i szereg wydatków. W wielu miejscach widzą braki finansowe, ale widzą 

również rzeczy, które są zaprogramowane, które są strategią Wójta, bo Wójt 

realizuje ich strategię i rozumią, że wniosek przeznaczenia 10 000 zł na realizację 

ochrony zabytków na terenie gminy Klimontów jest oceniony przez Wójta jako 

możliwy do zrealizowania. Chciałby, żeby Rada Gminy przychyliła się do 

propozycji Wójta i te dwa wnioski odrzuciła. Wzmacniając głos swoich 

przedmówców powiedział, że trwający jeszcze rok nie przyniósł wydatków 

50 000 zł, które deklarowane były jako udział w renowacji zabytków. Trwają 

renowacje na wielu obiektach. Głównie są to obiekty sakralne, ale w tym roku 

rozpoczęły się drobne prace przygotowawcze do odkrycia fortalicji zamku w 

Ossolinie. Tam też będą potrzebne pieniądze, żeby mieć potencjał finansowy na 

jakiekolwiek prace archeologiczne. Trwają prace przy wszystkich kościołach, 

które są bardzo zabytkowe i dodają miastu i gminie blasku. Zadał pytanie czy stać 

gminę na to, żeby ograniczać wydatki na takie cele. W jego ocenie nie stać na to 

gminy. Wszystkie zadania, o których mówią radni w sensie infrastruktury trwałej, 

kanalizacji, wodociągów – to są zadania gminy i będzie trzeba je realizować. 

Ochrona środowiska tego wymaga. Postawił wniosek, żeby te dwa wnioski 

Komisji odrzucić i podtrzymać wniosek Wójta o zabezpieczenie 100 000 zł na 

zabytki.  

Pan radny Ciach podniósł, że z budżetu daje się środki na konserwację zabytków 

gminie i zawsze spierali się na komisjach, że to wszystko idzie na renowację 

Klimontów. Zapytał czy nie jada do Ossolina i nie oglądają Betlejka, czy nie jadą 

do Olbierzowic i nie oglądają kościoła, czy nie jada do Goźlic i nie oglądają?. Nie 

ma wodociągów, nie ma kanalizacji, poprosił porównać wyposażenie remizy 

30 000 zł w budżecie, wyposażenie drugiej remizy 20 000 zł. W budżecie są te 

dwie pozycje. Porównajmy to wszystko. Co jest ważniejsze czy budowa 

wodociągów, czy wyposażenie remizy ?. Nie jest za tym, żeby nie wyposażyć 

remizy, ale jest fundusz sołecki i środki z niego można przeznaczyć na 

wyposażenie remizy. Poprosił radnych, żeby nie stawać okoniem, żeby nie dać 

pieniędzy na ochronę zabytków. 

Pani radna Krasowska odniosła się do wypowiedzi swoich przedmówców, że 

100 000 zł to mało na zabytki. Powiedziała, że mieszkańcy z Wilkowic jeżdżą co 

tydzień po wodę 10 km i przywożą ją w butelkach 5 l w ilości 30 butelek. Radni, 
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którzy tu się wypowiadali mają wodę, są zadowoleni. Nie muszą po nią jeździć, 

żeby zrobić obiad, zaparzyć herbatę czy uprać białe rzeczy. Poparła wniosek o 

Komisji o zmniejszenie środków na ochronę zabytków na 50 000 zł. Poprosiła, 

żeby zastanowić się co jest ważniejsze i żeby pomóc rolnikom.  

Pan radny Rębacz powiedział, że po wystąpieniach koleżanek i kolegów z 

Klimontowa nasuwa się stwierdzenie, że punkt widzenia zależy od punktu 

siedzenia. Powiedział, że w samorządzie jest od 1987 r. i zna wydatki, gdzie szły i 

na szły. W latach 90 – tych gmina budowała stację redukcji gazowej na Zielonce 

i temat był taki, że najpierw doprowadzamy gaz do Klimontowa, później robimy 

projekty i poszczególne wioski podłączamy. Gaz doszedł do Klimontowa, 

zatrzymał się, przepisy się zmieniły i stację gazową redukcyjną, którą wykupiono 

za pieniądze budżetowe gminne trzeba było przekazać zakładom. Kanalizacja – 

budujemy oczyszczalnię ścieków w Klimontowie, budujemy celowo większą, 

pojemniejszą, żeby ona mogła obsłużyć miasto Klimontów i dalej będziemy robić 

projektu, żeby przynajmniej sąsiednie sołectwa po kolei kanalizować. Ćwierć 

wieku minęło i nic dalej nie stało się w tym temacie. Państwo nie możecie 

narzekać, bo Klimontów nigdy nie był obiedzony i dobrze, bo to stolica gminy i 

tak powinno być. Jest tu woda, jest kanalizacja, jest gaz. Gaz dzisiaj się robi 

bardzo ważny, bo kopciuchy trzeba będzie wyrzucić i trzeba pomyśleć jak pomóc 

mieszkańcom jak to zrobić. Wygląda na to, że najtańszym paliwem to jest gaz. 

Jest jak jest i prosimy, żeby troszeczkę dogonić inne gminy. Trzeba pamiętać o 

tych dobrodziejstwach, budżetach, które były wkładane w Klimontów i dlatego 

też tak dużo sołectw nie zostało jeszcze zwodociągowanych i troska Komisji. 

Wydaje mi się, że pewne wydatki trzeba tutaj hamować. Najlepiej w finansach 

jest zorientowana pani Skarbnik. Ona nie mówi wprost, ale jakby sugeruje na 

Komisjach, że z pieniędzmi robi się krucho i cienko, bo ten balast zadłużeniowy 

jest spory. Dlatego każda złotówkę musimy szukać i odpowiednio układać. Jest 

problem po wioskach jeśli chodzi o wodę, bo kolejne lata suche powodują to, ze 

w studniach ludziom zaczyna brakować wody. Obawiam się, że tych 11 

wodociągów i tak się nie uda zrobić w tej kadencji, bo ileż kredytu trzeba by 

zaciągnąć do tego ?. Dlatego my nie złośliwie podchodzimy do tego, bo tam 

nigdzie nie pisze, że chodzi o Klimontów, chodzi o zabytki generalnie. Jak byliście 

Państwo ostatnio w kościele w Olbierzowicach to on wygląda zupełnie inaczej. 

Nie szły tam nakłady z budżetu gminy. To wierni utrzymują kościół, wierni 

zbierają pieniądze. 

Pan radny Bargiel przypomniał, że jeśli chodzi o zabytki to jest to zadanie własne 

gminy. Gmina musi mieć pieniądze na konserwację zabytków. Zwrócił się do 

kolegi radnego mówiąc, że nigdy nie byli przeciwni, żeby nie inwestować w wodę, 
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w kanalizację. Na każdej Komisji jak tylko Wójt zaproponował, że np. dajemy w 

Adamczaowicach wodociąg, kanalizację co miało miejsce w tamtym roku to nikt 

nie mówił, żeby nie budować. Jak tylko wystarczy pieniędzy w budżecie to 

robimy. Zadaniem własnym gminy jest konserwacja zabytków. 100 000 zł to 

żadne pieniądze. Powiedział, że co roku powinni tę kwotę zwiększać o 50 000 zł 

po to, żeby dbać o zabytki i gminę. Gmina wygląda bardzo ładnie. Nawet sąsiedzi 

zazdroszczą takiego położenia gminy. Powtórzył ponownie, że zadaniem 

własnym gminy jest konserwacja zabytków. To nie tylko Klimontów, ale i Goźlice 

i Olbierzowice. Niektóre gminy zazdroszczą nam, że się dogadujemy i gmina jest 

coraz atrakcyjniejsza. Powiedział, że jest za tym, żeby dbać o zabytki, ale też jest 

za tym, żeby budować wodociągi, kanalizację. Zaznaczył, że wybudowanie 

wodociągu i kanalizacji na ul Sandomierskiej plus Adamczowice ściągnęło parę 

rodzin i ściągnie jeszcze, bo są to fajne tereny inwestycyjne. Młodzi ludzie chcą 

zostawać na terenie gminy i Klimontowa, ale jak będą mieli zapewnione 

wszystkie warunki bytowe.  

Pan radny Lipiec powiedział, że słusznie mu podpowiada kolega Gwizdoń, że  

kwota 50 000 zł jest kwotą kompromisową. W chwili obecnej nie stać nas na 

wydatki większe, chociaż chciały przeznaczyć większe środki na rekonstrukcję i 

renowację ruin zamku w Ossolinie. Podał przykład gminy Iwaniska. 

Pani radna Cichoń w kwestii przypomnienia powiedziała, że 28 grudnia 2018 

roku na sesji zabierała głos odnośnie kanalizacji i wodociągów. Wtedy Państwo 

nie weszli ze mną w dyskusję. Też szukała pieniędzy, za to została skrytykowana, 

ale nie o tym chciała. Nie wszystko jest dla Klimontowa. Przypomniała, że dwa 

działania, które miały być rozpoczęte w tym roku nie będą rozpoczęte, bo są inne 

potrzeby w tym momencie. To miała być otwarta strefa aktywności na stadionie 

i senior plus, który jest niezbędny, bo to nie tylko mieszkańcy Klimontowa z niego 

będą korzystać. Potrzebny jest on, żeby ktoś mógł na te 8 godzin zająć się 

starszymi osobami. To jest bardzo ważna sprawa, bo takiego obiektu na razie nie 

ma, ale rozumieją, że są potrzeby i przesunięto to. Wyraziła nadzieję, że w 

przyszłym roku uda się to zrealizować czemu będzie kibicować. Zaapelowała do 

radnych, żeby nie zmieniać kwoty zabezpieczonej na zabytki, bo to nasza perełka.  

Pani radna Berbeś powiedziała, że słuchała wypowiedzi przedmówców i zabrała 

głos, bo bardzo zabolało ją jak niektórych radnych boli, że powstały świetlice a 

teraz ich wyposażenie. Powiedziała, że to się zadziało najbardziej za poprzedniej 

kadencji Wójta Goździewskiego i radnych i jest to teraz kontynuowane. Nawet 

jeśli to jest kontener jako świetlica to normalne jest, że jest potrzebne jakieś 

wyposażenie, które będzie służyło na lata. Powiedziała, że wiadome jest 
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doskonale, że wiele rzeczy z funduszu sołeckiego jest nie zrobione, ponieważ nikt 

nie naciskał na to. Boli ją to, że jeśli coś się dzieje na wsiach, to czego nie było 

tyle lat …. Oburza ją dlatego, że ktoś zawsze miał dostęp do dobrej drogi. Stawiał 

nogę i był na asfalcie. Szedł parę kroków i był w kościele. Powiedział, że wie co 

znaczy błoto, co znaczy nie mieć drogi dojazdowej, nie mieć normalnego 

funkcjonowania. Tak żyła przez wiele lat i żyło tak wielu mieszkańców. Dziwi ją 

mocno reakcja, że na wyposażenie świetlic są środki zabezpieczane. Musi być 

wyposażenie, bo na ludzie czekali wiele lat i musi być jakieś wyposażenie. 

Odnośnie zabytków powiedziała, że mieszka tu już 35 lat, chociaż pochodzi z 

parafii goźlickiej, do której ma wielki sentyment i wie, że teraz nie określają gdzie 

te pieniądze pójdą, ale uważa, że kwota 50 000 zł jest wystarczająca. Nie wszyscy 

radni chodzą tu do kościoła, ponieważ mają swoje parafie. Przez tyle lat parafia 

Klimontów korzysta z tych pieniędzy i nie spotkała się, jak jest już drugą kadencję 

radną, żeby przedstawicielstwo kościoła Klimontów zaprosiło kogokolwiek z 

radnych, sołtysów i powiedziało co za te pieniądze zostało zrobione. To dotyczy 

również innych kościołów, a byłoby to bardzo miłe.  

Pan radny Kwapiński zgłosił formalny wniosek o zamknięcie dyskusji.  

Pan Przewodniczący Rady powiedział, że myśli, że każdy powinien się na ten 

temat wypowiedzieć.  

Pan radny Ciach ustosunkował się do wypowiedzi pani radnej mojej byłej 

parafianki. Powiedział, że ksiądz głosi na ambonie ile pozyskał pieniędzy z 

zewnątrz, ile było wkładu własnego. Powiedział, że pani radna ma dostęp do 

wszystkiego. Gdyby pani była zainteresowana i poprosiła księdza proboszcza to 

ksiądz by oprowadził po wszystkim co jest w parafii Klimontów zrobione. W 

projekcie budżetu pisze 14 000 zł na rozbudowę placu i kontener w Wilkowicach. 

Powiedział, że jest remiza między Ossolinem a Wilkowicami. Zapytał obecnego 

na sesji sołtysa Zająca z Ossolina jak opisze Ochotnicza Straż Pożarna Ossolin – 

Wilkowice czy Ochotnica Straż Pożarna Wilkowice – Ossolin ? 

Pan sołtys Zając odpowiedział, że pisze Wilkowice – Ossolin.  

Pan radny Ciach kontynuował dalej mówiąc, że pisze Wilkowice – Ossolin i jego 

zdaniem Wilkowice mają bliżej do remizy w Ossolinie niż końcowy ostatni 

mieszkaniec Ossolina.  

Pani radna Krasowska odpowiedziała panu radnemu Ciachowi, że teraz cały czas 

walczy o wodę, bo woda dla nich jest najważniejsza. Nie mówi o kontenerze. 

Powiedziała, że jakby musiał pan radny wziąć butelki i jechać raz w tygodniu po 

wodę to wtedy zobaczył by co to jest.  
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Pan Przewodniczący Rady podsumowując dyskusję powiedział, że była ona 

bardzo emocjonalna. Wszyscy radni wiedzą, że w projekcie budżetu jest zapisana 

kwota 100 000 zł. Wszyscy rozumieją, że w ciągu całego roku budżet zmienia się 

, wprowadzane są różne poprawi, zmniejszane są kwoty, zwiększane są kwoty. 

Jego zdaniem 100 000 zł czy 50 000 zł i tak w ciągu rojku może być zmniejszone. 

W projekcie budżetu jest zapisane, ze te środki są przeznaczone na prace 

konserwacyjne przy zabytku przez podmiot wskazany w uchwale czyli te 

pieniądze będą jeszcze drogą uchwały głosowane. Nie jest przesądzone, że te 

100 000 zł będzie głosowane. W ciągu roku te pieniądze mogą być zmniejszone.  

W dyskusji nikt nie wziął więcej udziału. Pan Przewodniczący Rady zamknął 

dyskusję i poddał pod głosowanie wniosek o zmniejszenie kwoty zabezpieczonej 

na ochronę zabytków i opiekę nad zabytkami ze 100 000 zł na 50 000 zł.  

Za: 9, przeciwko: 5, wstrzymało się: 0. Wniosek przeszedł.  

Pani Skarbnik Sobolewska w związku ze zmniejszeniem środków dotacji celowej 

na 50 000 zł zapytała radnych gdzie te pozostałe środki ma przeznaczać.  

Pan Przewodniczący Rady powiedział, że wpłynął wniosek Komisji Rolnej, żeby 

te środki przeznaczyć na drogi. Podobnie Komisja Rewizyjna.  

Pan radny Borycki potwierdził.  

Pani radna Krasowska zaproponowała, żeby te pieniądze przeznaczyć na 

budowę wodociągów.  

Pan Przewodniczący Rady poddał wnioski pod głosowanie.  

1. Kto za tym, żeby 50 000 zł dołożyć do dróg ?.  

Za: 6, przeciwko: 1, wstrzymało się: 7 

2. Kto za tym, żeby przeznaczyć 50 000 zł na wodociągi? 

Za: 6, przeciwko: 0, wstrzymało się: 8. 

Pani Skarbnik Sobolewska powiedziała, że wodociągi to zadanie inwestycyjne. 

Poprosiła Radę o nie burzenie budżetu i Wieloletniej Prognozy Finansowej nad 

którą siedziała od kilku tygodni tylko o włożenie tych środków w bieżące 

utrzymanie dróg. W trakcie troku budżetowego jeśli będzie taka potrzeba to 

będą środki przenoszone na inwestycje.  

Rada na prośbę pani Skarbnik środki przeznaczyła na bieżące utrzymanie dróg.   

d).Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały budżetowej i poddał pod 

głosownie.  
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Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdził, że Rada podjęła uchwałę Nr 

XVII/114/2019 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Klimontów na 2020 rok.  

Uchwała i imienny wykaz głosowania radnych są załącznikami do protokołu. 

 

Do punktu 9 porządku obrad sesji 

Opinie Komisji Rady: 

Pan radny Mucha – Komisja Budżetowa pozytywnie opiniuje projekt uchwały.  

Pani radna Cichoń – Komisja Spraw Społecznych pozytywnie opiniuje projekt 

uchwały.  

Pan radny Borycki – Komisja Rolna pozytywnie opiniuje projekt uchwały.  

Pan radny Rębacz – Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje projekt uchwały.  

Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. Zapytał czy radni wnoszą 

uwagi do projektu uchwały. Uwag nie wniesiono. Poddał projekt uchwały pod 

głosowanie.  

Po przeprowadzonym głosowaniu pan Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 

podjęła uchwałę Nr XVII/115/2019 w sprawie określenia stawek dotacji 

przedmiotowej dla samorządowego zakładu budżetowego Gminy Klimontów.  

Uchwała i imienny wykaz głosowania radnych są załącznikami do protokołu. 

 

Do punktu 10 porządku obrad sesji 

Opinie Komisji Rady: 

Pan radny Mucha – Komisja Budżetowa pozytywnie opiniuje projekt uchwały.  

Pani radna Cichoń – Komisja Spraw Społecznych pozytywnie opiniuje projekt 

uchwały.  

Pan radny Borycki – Komisja Rolna pozytywnie opiniuje projekt uchwały.  

Pan radny Rębacz – Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje projekt uchwały.  

Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. Zapytał czy radni wnoszą 

uwagi do projektu uchwały. Uwag nie wniesiono. Poddał projekt uchwały pod 

głosowanie.  
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Po przeprowadzonym głosowaniu pan Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 

podjęła uchwałę Nr XVII/116/2019 w sprawie zasad przyznawania diet 

sołtysom i zwrotu kosztów podróży służbowej.  

Uchwała i imienny wykaz głosowania radnych są załącznikami do protokołu. 

 

Do punktu 11 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady powiedział, że począwszy od tego punktu będą 

podejmowane uchwały, które są w związku z tym, że z dniem 1 stycznia 2020 r. 

Klimontów będzie miastem. Dotyczy to zmian w Statucie Gminy, zmian w 

statucie Ośrodka Pomocy Społecznej, zmian w uchwale Nr XXXI/206/16 i zmian 

w statucie Żłobka. Powiedział, że nie będzie czytał projektów uchwał, były one 

omawiane na Komisjach Rady. Najważniejsze zmiany to takie, że Wójt Gminy 

staje się Burmistrzem a Rada Gminy - Radą Miejską. Poprosił Komisje o opinie w 

sprawie tych czterech projektów uchwał.  

Opinie Komisji Rady: 

Pan radny Mucha – Komisja Budżetowa nie wniosła uwag do tych czterech 

projektów uchwał.  

Pani radna Cichoń – Komisja Spraw Społecznych również nie wniosła uwag do 

projektów uchwał.  

Pan radny Borycki - Komisja Rolna popiera wszystkie uchwały.  

Pan radny Rębacz – Komisja Rewizyjna popiera wszystkie uchwały.  

Pan Przewodniczący Rady odczytał tytuł uchwały i poddał projekt uchwały pod 

głosowanie.  

Po przeprowadzonym głosowaniu pan Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 

podjęła uchwałę Nr XVII/117/2019 w sprawie zmian w uchwale Nr VII/43/19 

Rady Gminy w Klimontowie z dnia 15 lutego 2019 r. w sprawie uchwalenia 

Statutu Gminy Klimontów.  

Uchwała i imienny wykaz głosowania radnych są załącznikami do protokołu. 

 

Do punktu 12 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady odczytał tytuł uchwały. Następnie poddał projekt 

uchwały pod głosowanie.  
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Po przeprowadzonym głosowaniu pan Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 

podjęła uchwałę Nr XVII/118/2019 w sprawie zmian w uchwale Nr 

VXXII/147/16 Rady Gminy w Klimontowie z dnia 29 kwietnia 2016 r. w sprawie 

statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Klimontowie.  

Uchwała i imienny wykaz głosowania radnych są załącznikami do protokołu. 

 

Do punktu 13 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady odczytał tytuł uchwały, po czym poddał projekt 

uchwały pod głosowanie.  

Po przeprowadzonym głosowaniu pan Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 

podjęła uchwałę Nr XVII/119/2019 w sprawie zmian w uchwale Nr XXXI/206/16 

Rady Gminy w Klimontowie z dnia 14 listopada 2016 r. w sprawie organizacji 

wspólnej obsługi finansowej, organizacyjnej i administracyjnej jednostek 

organizacyjnych Gminy Klimontów zaliczonych do sektora finansów 

publicznych oraz zmiany statutu Zespołu Ekonomiczno Administracyjnego 

Szkół i Przedszkola w Klimontowie.  

Uchwała i imienny wykaz głosowania radnych są załącznikami do protokołu. 

Po realizacji tego punktu pan Przewodniczący Rady zarządził 5 minut przerwy w 

obradach sesji. Po przerwie obrady wznowił.  

 

Do punktu 14 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały, po czym poddał 

projekt uchwały pod głosowanie.  

Po przeprowadzonym głosowaniu pan Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 

podjęła uchwałę Nr XVII/120/2019 w sprawie zmian w uchwale Nr IX/62/2019 

Rady Gminy w Klimontowie z dnia 10 maja 2019 r. w sprawie utworzenia 

Żłobka Gminnego w Klimontowie i ustalenia statutu.  

Uchwała i imienny wykaz głosowania radnych są załącznikami do protokołu. 

 

Do punktu 15 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  
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Opinie Komisji Rady: 

Pan radny Mucha – Komisja Budżetowa jest za zakupem nieruchomości.  

Pani radna Cichoń – Komisja Spraw Społecznych pozytywnie opiniuje zakup 

nieruchomości.  

Pan radny Borycki – Komisja Rolna pozytywnie opiniuje projekt uchwały.  

Pan radny Rębacz – Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje projekt uchwały.  

Pan Przewodniczący Rady zapytał czy radni wnoszą uwagi do projektu uchwały. 

Uwag nie wniesiono. Poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Po przeprowadzonym głosowaniu pan Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 

podjęła uchwałę Nr XVII/121/2019 w sprawie nabycia nieruchomości 

gruntowej.  

Uchwała i imienny wykaz głosowania radnych są załącznikami do protokołu. 

 

Do punktu 16 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały.  

Opinie Komisji Rady:  

Pan radny Mucha – Komisja Budżetowa pozytywnie opiniuje projekt uchwały.  

Pani radna Cichoń – Komisja Spraw Społecznych pozytywnie opiniuje projekt 

uchwały.  

Pan radny Borycki – Komisja Rolna pozytywnie opiniuje projekt uchwały.  

Pan radny Rębacz – Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje projekt uchwały.  

Pan Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Po przeprowadzonym głosowaniu pan Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 

podjęła uchwałę Nr XVII/122/2019 w sprawie przyjęcia programu współpracy 

Gminy Klimontów z organizacjami pozarządowymi innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2020 rok.  

Uchwała i imienny wykaz głosowania radnych są załącznikami do protokołu. 
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Do punktu 17 porządku obrad sesji 

Opinie Komisji Rady:  

Pan radny Mucha – Komisja Budżetowa nie wniosła uwag do projektu uchwały.  

Pani radna Cichoń – Komisja Spraw Społecznych nie wnosi uwag do projektu 

uchwały.  

Pan radny Borycki – Komisja Rolna pozytywnie opiniuje projekt uchwały.  

Pan radny Rębacz – Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

Pan Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś ma coś do dodania jeśli chodzi o 

projekt uchwały. Nie zgłoszono uwag.  

Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie.  

Po przeprowadzonym głosowaniu pan Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 

podjęła uchwałę Nr XVII/123/2019 w sprawie planu pracy Rady Gminy na 2020 

r.  

Uchwała i imienny wykaz głosowania radnych są załącznikami do protokołu. 

 

Do punktu 18 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady odczytał sprawozdanie z działalności Rady Gminy w 

2019 r. Jest ono załącznikiem do protokołu.  

 

Do punktu 19 porządku obrad sesji 

Sprawozdania z działalności Komisji Rady w 2019 r. złożyli jej przewodniczący w 

kolejności jak niżej:. 

Pan radny Mucha – Komisja Budżetu, Finansów i Majątku Gminy pracowała w 7 

– osobowym składzie i w trackie roku nie następowały żadne zmiany. Odbyło się 

10 posiedzeń, na których opiniowano projekty uchwał i omawiano sprawy 

bieżące. W pracach Komisji aktywnie uczestniczyli wszyscy członkowie, a 

nieliczne nieobecności były usprawiedliwiane. Ponadto obecni byli pracownicy 

Urzędu Gminy, obsługująca prace Komisji pani xxxxxxx i w sprawach 

budżetowych pani Skarbnik A. Sobolewska. Ze wszystkich posiedzeń 

sporządzono protokoły. 
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Pani radna Berbeś – Komisja Skarg, Wniosków i Petycji odbyła dwa posiedzenia, 

które odbyły się w Urzędzie Gminy w Klimontowie. W skład Komisji wchodzi 4 

osoby. Pierwsze posiedzenie było posiedzeniem organizacyjnym, na którym 

został wyłoniony wiceprzewodniczący komisji. Na posiedzeniach zawsze było 

quorum, a jeżeli były nieobecności to usprawiedliwione. Komisja zajmowała się 

opiniowaniem projektów uchwał przygotowanych z inicjatywy uchwałodawczej 

Wójta na sesje Rady Gminy. Na posiedzeniu drugim, które również odbyło się w 

Urzędzie Gminy w Klimontowie przy udziale pracownika Urzędu Gminy p. I. 

Lipiec, Komisja rozpatrywała skargi, które wpłynęły do Komisji. Komisja skargi 

rozpatrzyła, podjęła odpowiednie działania i wnioski z tym związane.  

Pani radna Cichoń – Komisja Spraw Społecznych, Oświaty i Kultury składa się z 

siedmiu radnych: Monika Cichoń – przewodnicząca, Andrzej Ciach – zastępca 

przewodniczącej i członkowie Marek Bargiel. Mirosław Kwapiński, Piotr Lipiec, 

Rafał Król, Grzegorz Mucha. Komisja działała w oparciu o wcześniej opracowany 

i zatwierdzony przez Radę Gminy plan pracy. W mijającym roku odbyło się 11 

posiedzeń Komisji. Dwa posiedzenia Komisji odbyły się w terenie. Komisja 

Społeczna zajmowała się opiniowaniem projektów uchwał wg kompetencje 

Komisji na sesje Rady Gminy. Członkowie Komisji zapoznali się z Gminnym 

Programem Rozwiazywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania 

Narkomanii. Na prośbę członków Komisji w posiedzeniu brał udział pracownik 

UG zajmujący się sprawami Komisji do spraw Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii. Komisja skrupulatnie zapoznała się 

ze stanem oświaty w naszej gminie. W posiedzeniu Komisji dotyczącym oświaty 

wzięła udział pani E. Szeląg, kierownik Zespołu Ekonomiczno Administracyjnego 

Szkół i Przedszkola. Komisja odwiedziła również PSP im. Jerzego Ossolińskiego w 

Klimontowie w obydwu budynkach, spotkała się z panią dyrektor E. Czajkowską. 

Mieliśmy również przyjemność odwiedzić panią dyrektor nowo powstałego 

Liceum Ogólnokształcącego im. Św. Urszuli Ledóchowskiej, B. Bilską. Komisja 

zapoznała się z funkcjonowaniem i potrzebami obydwu placówek. Członkowie 

Komisji mają duży wkład w pracach, które doprowadziły do powstania Licem 

Ogólnokształcącego im. Św. Urszuli Ledóchowskiej w Klimontowie. Brali udział w 

spotkaniach z rodzicami oraz uczestniczyli w rozmowach ze Starostą Powiatu p. 

M. Piwnikiem. Komisja zapoznała się również z pracą i funkcjonowaniem 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Klimontowie. Członkowie Komisji zapoznali się 

również z funkcjonowaniem Gminnego Ośrodka Kultury. Jedno z posiedzeń 

komisji odbyło się w GOKu i dotyczyło tylko spraw związanych z 

funkcjonowaniem tej jednostki. Podczas posiedzenia członkowie spotkali się z 

dyrektorem panem M. Śledziem oraz pracownikami GOKu. Na jednym z 
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posiedzeń Komisji gościliśmy kierownika Zakładu Gospodarki Komunalnej i 

Mieszkaniowej pana a. Wojtyniaka, a głównym omawianym problemem był stan 

wody w naszej gminie oraz jej małe zasoby, co zaowocowało podjęciem prac nad 

poszukiwaniem źródeł wody na terenie naszej gminy. Komisja zapoznała się 

również ze stanem bezpieczeństwa publicznego oraz ochrony przeciwpożarowej 

w gminie. Komisja zapoznała się również z programem współpracy z 

organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego. Członkowie często poruszali na posiedzeniach sprawy 

budżetu i wieloletniej prognozy finansowej z tego też powodu na komisji często 

gościła pani Skarbnik A. Sobolewska. W posiedzeniach komisji uczestniczył też 

pan Wójt Goździewski oraz pan Wicewójt E. Przytuła. Czterech członków Komisji 

bierze aktywny udział w pracach Komitetu zajmującego się obchodami 

związanymi z odzyskaniem praw miejskich przez Klimontów. Dyskusje podczas 

posiedzeń były bardzo ożywione, ale zawsze prowadziły do podjęcia i 

wypracowania wspólnego stanowiska Komisji mającego na celu dobro gminy i 

mieszkających w niej mieszkańców. Dziękuję wszystkim członkom Komisji oraz 

osobom biorącym udział w posiedzeniach za prace i działania zmierzające do 

konsensusu.  

Pan radny Borycki – Komisja Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego w 2019 r. 

pracowała w 6 osobowym składzie w oparciu o plan pracy Komisji przyjęty 

uchwałą Rady Gminy. W okresie sprawozdawczym Komisji odbyła łącznie 8 

posiedzeń. Daty posiedzeń: 14 luty 2019 r. , 27 marca 2019 r., 9 maja 2019 r., 25 

czerwca 2019 r., 2 sierpnia 2019 r., 28 października 2019 r., 27 listopada 2019 r., 

27 grudnia 2019 r. Komisja na swoich posiedzeniach zajmowała się głównie 

opiniowaniem projektów uchwał przygotowanych z inicjatywy uchwałodawczej 

Wójta Gminy na każdą sesję Rady Gminy. Komisja podejmowała wnioski i 

wyrażała opinie w sprawach należących do zakresu jej działania: zmiany w 

budżecie gminy na 2019 r., zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Klimontów na lata 2019 – 2033, zatwierdzenie sprawozdań: z wykonania budżetu 

gminy za 2018 r, udzielenia absolutorium Wójtowi, projektów uchwał 

dotyczących obrotu nieruchomościami (zbycie, nabycie, najem, zamiana 

nieruchomości, bonifikaty za opłaty od przekształcenia prawa wieczystego 

użytkowania w prawo własności od gruntów zabudowanych na cele mieszkalne), 

nadanie nazwy drodze wewnętrznej, zaliczenie drogi do kategorii dróg gminnych 

i ustalenia jej przebiegu, ustalenie opłat za korzystanie z przystanków 

komunikacyjnych usytuowanych a pasie dróg publicznych, określenie 

przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest 

gmina Klimontów, propozycji stawek podatków i opłat lokalnych na 2020 r., 
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przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt. Frekwencja na posiedzeniach Komisji była niemalże 100 

% i pozwalała na odbycie posiedzeń. Pojedyncze przypadki nieobecności 

członków Komisji były usprawiedliwiane.  

Pan Przewodniczący Rady podziękował za przedstawione sprawozdania. 

Komisja Rewizyjna przedstawi swoje sprawozdanie na początku lutego. 

 

Do punktu 20 porządku obrad sesji 

Wnioski i zapytania wnieśli w kolejności jak niżej:  

Pan radny Cukrowski podziękował w imieniu swoim i swoich sołtysów za to co 

udało się zrobić w mijającym roku a listę życzeń przedstawi później.  

Pan radny Borycki podziękował panom Wójtom za to co osiągnęli w tym roku.  

Pan radny Rębacz korzystając z obecności na sesji radnego powiatowego 

przypomniał się o chodnik przy drodze powiatowej wzdłuż Nowej Wsi, żeby w  

miarę możliwości ten temat pilotować.  

Pan radny Ciach złożył wszystkim najlepsze życzenia noworoczne i przeprosił jeśli 

kogoś uraził.  

Pani radna Cichoń podziękowała radnym za rok współpracy. Złożyła najlepsze 

życzenia noworoczne. Podziękowała za współpracę panu sołtysowi, Radzie 

Sołeckiej Klimontowa.  

Pan radny Bargiel z okazji zbliżającego się nowego roku złożył wszystkim 

najlepsze życzenia noworoczne i podziękował za wykonaną drogę do ośrodka, za 

targowicę. Radnemu powiatowemu podziękował za ustawienie lustra na ul. 

Ossolińskiej. Panu Wójtowi, radnym, pani Skarbnik podziękował za duże 

inwestycje drogowe na osiedlu.  

Pan radny Kwapiński dziękując za 2019 r. życzył najlepszego w 2020 r. Jako 

prezes Zarządu Gminnego Związku Ochotniczych Straży Pożarnych RP 

powiedział, że rok 2019 był bardzo dobrym rokiem. Zostało zakupione bardzo 

dużo sprzętu ratowniczego, zmieniły wizerunek lokale, które są świetlicami, 

strażnicami strażackimi. Podziękował panom Wójtom i Radzie za to, że środki 

finansowe w formie udziałów własnych były we właściwym miejscu i we 

właściwym czasie i wiele zadań, które były trudne do spięcia terminami udało się 

zrealizować. Tych wszystkich  subwencji, dotacji, które trafiły do jednostek 

strażackich. Podziękował i pogratulował panu Wójtowi, który dzisiaj po raz 
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ostatni formalnie i głośno nazywany był Wójtem. Od nowego roku Klimontów 

będzie miastem, co jest pracą wielu pokoleń, poprzedników. Wyraził nadzieję, że 

dla dobra gminy Klimontów będzie wiodącą perełką i będą realizować zadania, 

które w całej gminie są potrzebne.  

Pani radna Krasowska podziękowała panom Wójtom, radnym, pani Skarbnik za 

współpracę. Złożyła najlepsze życzenia noworoczne dla sołtysów z Dziewkowa, 

Ossolina, Wilkowic i Śniekóz.  

Pani radna Berbeś podziękowała wszystkich za wszystko co zostało zrobione w 

całej gminie.  

Pani radna Aly Amer podziękowała za osiągniecia w jej miejscowości. Na ręce 

sołtysa Przybysławic złożyła najlepsze życzenia dla mieszkańców. Zwróciła się do 

radnego powiatowego z prośbą o interwencję w powiecie w sprawie 

pomalowania pasów na drodze Klimontów – Obrazów - Sandomierz. Pokonuje 

tę trasę co dziennie i w okresie jesienno zimowym jest tragiczna widoczność. 

Złożyła najlepsze życzenia noworoczne.  

Pan radny Mucha podziękował za wszystko kolegom radnym, panu 

Przewodniczącemu, panom Wójtom, pracownikom Urzędu Gminy, kolegom i 

koleżankom sołtysom, z którymi miał przyjemność w trakcie roku 

współpracować. Panu Wójtowi, który za dwa dni zostanie Burmistrzem 

pogratulował i wyraził nadzieję, że dalej będzie po wójtowsku gospodarzył.  

Pan radny Lipiec podziękował sołtysom ze swojego okręgu wyborczego, 

ponieważ odciążyli go w jego obowiązkach, są bardzo aktywni i często nachodzą 

panów Wójtów, bo razem z nim stanowią zespół. Wyraził nadzieję, że sołectwa 

w jego okręgu wyborczym Pokrzywianka, Płaczkowice, Beradz, Górki będą tak 

kwitły jak Borek Klimontowski. Złożył najlepsze życzenia dla Wicewójta Przytuły i 

Wójta Goździewskiego.  

Pan radny Gwizdoń podziękował radnym, sołtysom ze swojego okręgu 

wyborczego z Borku, z Byszówki, z Kępia, z Adamczowic i Rogacza za 

dotychczasową dobrą współpracę. Podziękował tym urzędnikom, którzy 

przychylni byli inwestycjom w jego okręgu wyborczym. Życzył, żeby wszystkie 

zadania, które sołtysi zaplanowali udało się zrealizować.  

Pan Przewodniczący Rady zwrócił się do radnego powiatowego z prośbą, żeby 

nie omijał sesji Rady Gminy w Klimontowie i był częstszym gościem na sesjach.  

Pan Przybylski, radny powiatowy wyjaśnił, że jak jest na sesji i kolega Krzysiu jest 

na sesji to nikogo nie ma w Urzędzie Stanu Cywilnego. Czasami muszą tak zrobić, 
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żeby któryś siedział tam a któryś siedział tu. Powiedział, że raczej nie obsłuży sesji 

i jest skazany na to, żeby siedzieć w USC a Krzysiu, żeby przeprowadzić transmisję 

obrad sesji. W związku z Nowym Rokiem złożył wszystkim najlepsze życzenia. 

Burmistrzom – żeby miasto się rozwijało, żeby cała gmina się rozwijała. Sołtysom 

życzył, żeby dogadywali się ze swoimi mieszkańcami i mieli do nich mnóstwo 

cierpliwości. Odnosząc się do dyskusji w sprawie środków na ochronę zabytków 

powiedział, że trochę go ona przeraza, bo licytowane są niewielkie kwoty. To nie 

jest tylko 2 – 3 parafie, ale 7 parafii, bo jest jeszcze i Mydłów, Świątniki, 

Chobrzany i Koprzywnica i Sulisławice. Należy jednak zdawać sobie sprawę, że 

jedyną parafią w centrum w całości złożoną z mieszkańców gminy Klimontów jest 

parafia Klimontów. Pozostałe parafie są tylko w kawałkach z gminy Klimontów a 

reszta z innych gmin, które to gminy też mogą dokładać do parafii i daj Boże, żeby 

to robiły. Licytowanie się komu więcej potrzeba a komu mniej nie ma sensu. 

Dobrze że są i świetlice, i drogi, i to unowocześnione oświetlenie, które będzie. 

Warto o to dbać, a nie droczyć się o drobiazgi.  

Pan Sudy, sołtys Byszówki podziękował za obiekt, który powstał w Borku 

Klimontowskim. Odbiory się wykonały, ale on do tej pory nie ma kluczy do tego 

obiektu. Poprosił o jednoznaczną odpowiedź. Złożył najlepsze życzenia 

noworoczne.  

Pan Witaszek, sołtys Borku Klimontowskiego podziękował za piękny obiekt na 

Borku, również pani Skarbnik, która włada kasą. Odnosząc się do sprawy kluczy 

powiedział, że radny powiedział mu, że ma być uroczyste przekazanie kluczy 

sołtysom i pani przewodniczącej z Koła Gospodyń Wiejskich połączone z 

poświęceniem obiektu. Powiedział, że ma klucz do obiektu, bo chodziło o 

podłączenie grzejników. Złożył najlepsze życzenia noworoczne.  

Pan Pyszczek, sołtys Pokrzywianki w imieniu sołtysom złożył najlepsze życzenia 

urzędnikom, panu Burmistrzowi, wszystkim radnym. Szczęśliwego Nowego 

Roku, a problemy zostawiają już po Nowym Roku.  

Pani xxxxxxxx podziękowała wszystkim za współpracę w sprawie obwodnicy. 

Wyraziła nadzieję, że współpraca dalej będzie taka i będzie skutek w postaci 

obwodnicy.  

Pan Przytuła, Zastępca Wójta odpowiedział na zgłoszone zapytania. Panom 

sołtysom z Borku i Byszówki odpowiedział, że klucze będą im przekazane. Na 

razie klucze są tzw. techniczne jak trzeba coś poprawić, czy grzejniki podpiąć. Rok 

był trudny, wiele rzeczy udało się zrealizować. Część nie - czy to ze względów 

finansowych, czy ze względów papierowych. Rok to nie tylko to co widać, ale rok 
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to też pozyskanie pieniędzy na przyszłe lata, wykonanie dokumentacji, z którą 

często dłużej schodzi niż wybudowanie czegoś. Nie ma praktycznie takiej 

miejscowości, żeby coś nie było zrobione. Mniejsze czy większe, ale nikt nie jest 

pomijany. Od 1 stycznia Klimontów staje się miastem i w związku z tym zaprosił 

wszystkich radnych na Rynek przed godz. 24.00. Z tego co jest mu nieoficjalnie 

wiadome to deklaruje się przyjechać pan Wojewoda. Zaprosił wszystkich 

sołtysów, mieszkańców na tę uroczystość. Podziękował Radzie na czele z panem 

Przewodniczącym, panom sołtysom, mieszkańcom Klimontowa za wsparcie. 

Podziękował za uchwalenie budżetu. Nie jest pomijana żadna wioska. Wyraził 

nadzieję, że w 2020 - 2021 wodociąg powstanie. Zapowiedział, że będzie 

ogłaszany przetarg na remizę Wilkowice – Ossolin. Jest zabezpieczona na ten cel 

800 000 zł z czego 500 000 zł jest pozyskane z zewnątrz z PROWu. W remizie jest 

planowane urządzenie sali rycerstwa i siłowni. Program Senior plus - za chwilę 

będzie ogłaszany przetarg na remont budynku po byłej mleczarni Siłownie – te 

na które w 2019 r. zostały podpisane umowy będą w 2020 r. realizowane. 

Podziękował wszystkim radnemu powiatowemu za jego starania dla gminy 

wyrażając nadzieję, że wywalczy chodnik dla Nowej Wsi. Podziękował pani 

Skarbnik, bo bez niej wiele rzeczy by się nie udało. Podziękował wszystkim 

pracownikom Urzędu Gminy, bo bez dobrej kadry nie byłoby sukcesów. Czasami 

Państwo oburzają się, że sprawy przewlekają się ale trzeba pamiętać, że prawo 

jest najważniejsze., a pośpiech nie przyniesie korzyści. Złożył najlepsze życzenia 

noworoczne.  

Pan Przewodniczący Rady powiedział, że przed świętami na jego ręce wpłynęło 

wiele kartek świątecznych od przedszkoli, GOKu, EZGDK, Urzędu 

Marszałkowskiego, Policji, szkół, za które wszystkim podziękował.  

 

Do punktu 21 porządku obrad sesji 

Punkt ten został zrealizowany łącznie z punktem 20 porządku obrad sesji.  

 

Do punktu 22 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady stwierdził, że zrealizowano wszystkie punkty 
dzisiejszego porządku obrad, serdecznie podziękował wszystkim za uczestnictwo 
w niej i ogłosił zamknięcie sesji. Na tym protokół zakończono i podpisano. 
Protokołowała:        Przewodniczył: 

Irena Lipiec         Robert Orłowski 


